

Saudi Arabia anticipates more than 20 million Tourists up to 2020

السعودية تتوقع أكثر من 20 مليون سائح حتى 2020



The Saudi authorities anticipate the number of tourists visiting the Kingdom to increase to more than 20 million every year over the following two decades. The General-Secretary of the High Committee of Tourism in the Kingdom of Saudi Arabia, Emir Sultan ibn Salman ibn Abdul Aziz, stated during a tourism symposium in Riyadh that Saudi Arabian and foreign tourists had spent more than US\$ 9 billion in Saudi Arabia in 2001. The kingdom's tourism sector contributed 5.4% to the total internal income of the country, which added up to US\$ 9.6 billion, turning tourism into the third most important industry.

The Emir Sultan also maintained that the committee would publish a programme to promote tourism in the kingdom to receive 20.8 million tourists each year. This would require 50,000 additional hotel rooms and 75,000 furnished flats by 2020.

According to the committee's own statistics, tourism in Saudi Arabia would potentially obtain about US\$ 3.7 billion in profits every year and could foreseeably employ 12,500 people, 7% of whom would be Saudi Arabian nationals.

تتوقع السلطات السعودية ان يبلغ عدد السياح الذين يزورون المملكة اكثر من 20 مليون سائح سنوياً خلال السنوات العشرين المقبلة. وأكد الأمين العام للهيئة العليا للسياحة السعودية الأمير سلطان بن سلمان بن عبد العزيز خلال ندوة في الرياض حول السياحة ان السياح السعوديين والأجانب انفقوا اكثر من تسعة مليارات دولار في السعودية في العام 2001. وقد ساهم قطاع السياحة في العام 2001 بحوالي 5.4% من اجمالي الناتج الداخلي السعودي أي 9.6 مليار دولار ما يجعل هذا القطاع الثالث من ناحية الأهمية بعد النفط والصناعة.

وأكد الأمير سلطان ان الهيئة ستنشر برنامجاً لترويج السياحة في المملكة يقضي باستقبال 20.8 مليون سائح سنوياً ما يستلزم 50 الف غرفة اضافية في الفنادق و75 الف شقة مفروشة حتى 2020.

وبحسب احصاءات الهيئة فان السياحة في السعودية قد تجني ارباحاً تقدر بنحو 3.7 مليار دولار سنوياً. ويعمل في القطاع السياحي نحو 12500 موظف 7% منهم من السعوديين.